
 
 

 

Vedrørende Skolebestyrelsesreferat 

 
 

1. Godkendelse af referat 
a. Godkendt uden bemærkninger 

2. Elevrådet 
a. Elevrådet arbejder pt på at skabe kendskab til hinanden på 

tværs af årgange f.eks. via legepatrulje og venskabsklasser 
efter devisen ”kendskab skaber venskab”. 

3. Meddelelsesbogen 
a. Ole orienterede om baggrunden for lovkrav om 

implementering af meddelelsesbogen, der er en erstatning 
for elevplaner. På tværs af Hvidovres skoler er det aftalt, at 
Meebook anvendes. Det grundlæggende formål er, at 
meddelelsesbogen skal være et dialogværktøj ml. skole, 
forældre og elever om bl.a. indsatser og opfølgning på 
indsatserne om faglige udvikling og trivsel.  

b. Skolebestyrelsen er ansvarlig for at skabe principper for 
meddelelsesbogen, som del af de øvrige principper for 
skolens virke. Der nedsættes derfor en arbejdsgruppe 
bestående Lotte, Demi og Ole, som udarbejder et udkast til 
princippet mhp. drøftelse på bestyrelsesmødet til januar pba 
gruppearbejdet.     

c. Skolebestyrelsen diskuterede meddelelsesbogen som input 
til arbejdsgruppen, herunder hvilke fag den bør omfatte – og 
om der skal være differentiering i f.eks. obligatoriske fag hen 
over årgangene. Skolebestyrelsen drøftede derudover 
anvendelsen af meddelelsesbogen i relation til 
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skolehjemsamtalerne samt behovet for at arbejde yderligere 
med skolehjemsamtalernes form.   
 

4. Mobiltelefoner 
a. Skolebestyrelsen skal på baggrund af sin beslutning om 

indførsel af 3 måneders periode med mobilforbud i 7. og 8. 
årgang evaluere, om ordningen skal fastholdes eller ændres. 
Erfaringerne i 8. årgang har været, at mobiltelefoner 
anvendes i skjul på trods af forbuddet og uden lærernes 
viden. Børnene har evalueret indsatsen i dialog med 
lærerne. Børnene er udfordret af, at mobiltelefonerne ikke 
kan anvendes i frikvarterne, f.eks. når man er uden for 
skolen. Den mobilfrie ordning har på den anden side bl.a. 
frigjort tid til spil, mindre frygt for at blive filmet og bedre 
trivsel. Det er dog uheldigt, at børn over en bred kam skjuler 
mobilerne i 8. årg., hvilket i mere begrænset omfang også 
foregå i 7. årgang. Der er flere overvejelser frem og tilbage 
imellem børnenes og de voksnes perspektiv.  

b. Beslutning: Skolebestyrelsen ønsker at udfase 
mobiltelefoner på Gungehusskolen. Der er dog behov for en 
overgangsordning gældende for de nuværende 7. og 8. 
årgang. Disse to årgange får mobiltelefonen udleveret i 
spisefrikvarteret. De yngre årgange, der endnu ikke har haft 
mobiltelefoner i skoletiden varsles om, at Gungehusskolen 
gældende fra deres årgang og frem ikke får mulighed for at 
anvende mobiler på noget tidspunkt i deres skoletiden. Ole 
udarbejder udkast til revideret principper for anvendelse af 
mobiler i skolen.       

 
5. Skoledistrikter 

a. Bestyrelsen drøftede de nuværende principper for ændring 
af distriktsgrænser mhp. input til drøftelse i SKOK af 
skoledistrikter. Bestyrelsen er enige i principperne og mener, 
at der især er fokus på fastholdelse af de socioøkonomiske 
elevfordelinger, samt at punkterne er skrevet i prioriteret 
rækkefølge – og bør være mere principfaste. Der er behov 
for at undgå distriktsændringer hvert år, hvis det fortsat 
kræver meget ressourcetunge høringsprocesser. Der bør 
derfor lægges op til flere beslutninger i forvaltningen. 
Skolebestyrelserne m.fl. bør høres inden principperne 
ændres. Det fremgår ikke klart.     

b. Kommunalbestyrelsen har på seneste møde truffet 
beslutning om at revidere skoledistrikterne, således at flere 
børn fra Risbjergkvarteret kommer til at indgå i 
Gungehusskolens distrikt. Dialogen med de nye berørte 
forældre startes om 14 dage. Camilla deltager som 
forældrerepræsentant på vegne af skolebestyrelsen. 
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6. Meddelelser 
a. Formand: 

i. Ingen meddelelser 
b. SKOK 

i. Ingen meddelelser 
c. Medarbejder samt SFO og Klub: 

i. Eleverne fra 5. årg. har med stort engagement 
deltaget i projekt Vildere skolegård i samarbejde med 
Quark. Derudover er der fuld tryk på Gungeby. 
Blandt lærerne har der været bred opbakning til 
skolebestyrelsens aktive arbejde på at få ændret 
distrikterne til fordel for Gungehusskolen.  

ii. Punktet vedr. SFOen drøftes på det kommende 
bestyrelsesmøde.   

d. Ledelsen: 
i. Skolens fælles indsats vedr. distriktsændringer på 

tværs af bestyrelse, ledelse og lærere er blevet 
positivt bemærket af de øvrige skoler. Tak for et godt 
arbejde! 

7. Evt.  
a. Kort koordination af bestyrelsens bidrag til Gungebyen. 
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